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posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Rady Miejskiej w Osiecznej w dniu            

1 marca 2018 r. 

 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Odczytanie porządku obrad. 

3. Wolne głosy i wnioski. 

4. Podsumowanie działalności Komisji za rok 2017 i opracowanie sprawozdania. 

5. Zapoznanie z projektem „Konstruktorzy marzeń 2.0”.  

6. Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Rady 

Miejskiej w Osiecznej. 

7. Zakończenie obrad. 

 

 

 

Ad. 1. Otwarcie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Otwieram posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia. Witam Pana Burmistrza, 

członków Komisji i Panią protokolantkę. W posiedzeniu uczestniczy 10 członków Komisji, 

Pan Przewodniczący Mirosław Forszpaniak poinformował o nieobecności na dzisiejszym 

posiedzeniu. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Zamykam punkt 1. Otwieram punkt 2. 

Ad. 2. Odczytanie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Proponowany porządek obrad dzisiejszego posiedzenia jest następujący: 

1. Otwarcie. 

2. Odczytanie porządku obrad. 

3. Podsumowanie działalności Komisji za rok 2017 i opracowanie sprawozdania. 

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Rady 

Miejskiej w Osiecznej.  

6. Zakończenie obrad. 

Pan Przewodniczący Lewicki. Proszę.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Szanowna Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo! Ze względu na ważne spotkanie 

służbowe informuję, że o 13.45 opuszczę obrady Komisji. W związku z tym chciałbym 

zabrać głos w jednej sprawie. W związku z czym wnoszę, aby w punkcie trzecim porządku 

obrad były wolne głosy i wnioski. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Pan Radny Dariusz Bojek. Proszę. 

Radny Rady Miejskiej Pan Dariusz Bojek: 

Wnoszę aby do porządku obrad dodać jeden punkt, w którym chciałbym przedstawić Państwu 

jako Komisji Oświaty propozycję edukacyjną. Propozycja dotyczy współpracy Szkoły,                    

w której pracuję z placówkami oświatowymi w Gminie Osieczna. Propozycja związana jest            

z dofinansowaniem projektu, szczegóły przedstawię w trakcie prezentacji.  
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Dziękuję. Poddaję pod głosowanie wniosek Pana Przewodniczącego Lewickiego dotyczący 

zamiany punktu 3 z 4. Kto z członków Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia jest za przyjęciem 

przedstawionej propozycji, proszę podnieść rękę – 10 głosów. Dziękuję. Propozycja została 

przyjęta jednomyślnie. Pod głosowanie przedkładam wniosek Pana Radnego Bojka dotyczący 

wprowadzenia do porządku obrad punktu o treści: Zapoznanie z projektem „Konstruktorzy 

marzeń 2.0”. Kto z członków Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia jest za przyjęciem 

propozycji przedstawionej przez Pana Radnego Dariusza Bojka, proszę podnieść rękę – 10 

głosów. Dziękuję. Wniosek Pana Radnego Bojka został przyjęty jednomyślnie. W związku                             

z powyższym porządek obrad dzisiejszego posiedzenia Komisji przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie. 

2. Odczytanie porządku obrad. 

3. Wolne głosy i wnioski. 

4. Podsumowanie działalności Komisji za rok 2017 i opracowanie sprawozdania. 

5. Zapoznanie z projektem „Konstruktorzy marzeń 2.0”.  

6. Przyjęcie protokołu ostatniego posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Rady 

Miejskiej w Osiecznej. 

7. Zakończenie obrad.  

Czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad? Nie widzę. Dziękuję. Kto z członków 

Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia jest za przyjęciem przedstawionego porządku obrad 

proszę podnieść rękę – 10 głosów. Dziękuję. Stwierdzam, że porządek obrad został przyjęty 

jednomyślnie. Zamykam punkt 2. Otwieram punkt 3 porządku obrad. 

Ad. 3. Wolne głosy i wnioski. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Otwieram punkt wolne głosy i wnioski. Udzielam głosu Panu Przewodniczącemu 

Lewickiemu. Proszę.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

W rozmowie z Panem Burmistrzem padła propozycja wprowadzenia w naszej Gminie                       

tzw. „becikowego”. Zanim przedstawię swoje stanowisko w tej sprawie zapytam Pana 

Burmistrza, czy w ostatnich dniach zaszły zmiany w tym temacie? Obserwując życie 

samorządowe w naszym regionie stwierdzam, że sytuacja jest dynamiczna. Kilka dni temu 

powiedział Pan, że zaproponuje podjęcie uchwały w tej sprawie. Czy w dalszym ciągu 

podtrzymuje Pan tę propozycję?  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Powiedziałem, że projekt uchwały dotyczący tej sprawy przedłożę Wysokiej Radzie ale 

zanim on będzie przedłożony, wcześniej już o tym rozmawialiśmy więc Państwo Radni są 

zorientowani jaka będzie materia uchwały, musi zostać opracowany program na podstawie 

którego, jeśli go przyjmiemy będziemy realizować „becikowe”. W tej chwili, taka jest moja 

wiedza na ten temat, został powołany zespół, w którym są przedstawiciele samorządów 

gminnych czyli kierownicy ośrodków pomocy społecznej, których poprosiliśmy                           

o przygotowanie jednego wspólnego projektu programu dla wszystkich samorządów.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Pan Starosta powiedział, że samorządy gminne na marcowych sesjach będą głosować nad 

projektami uchwał w tej sprawie. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Nie wykluczam tego pod warunkiem, że projekt programu będzie przygotowany do 

przedłożenia. Jeżeli o tym rozmawiamy, to proponuję, żeby sesja była 22 marca.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

W związku z tym o czym powiedział Pan Burmistrz chciałbym skorzystać z okazji,                     

w bezpośredniej rozmowie z Panem Burmistrzem wypowiedziałem swoje zdanie, i dzisiaj 
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podzielić się z Państwem swoją obserwacją na temat tego projektu czy tego pomysłu. Jestem 

jego przeciwnikiem. Jeśli taki projekt będzie przedłożony na sesji, chciałbym już teraz 

wytłumaczyć chyba, że zajdą okoliczności, o których dzisiaj nie wiem, dlaczego będę 

głosował przeciwko. Im dłużej myślę o tym pomyśle, tym trudniej jest mi znaleźć racjonalne 

przyczyny, powody dla których w środku roku budżetowego mamy podejmować uchwałę, 

która skutkuje m.in. tym, że mamy wydać kilkadziesiąt tysięcy złotych. Nie jestem 

przeciwnikiem przemyślanej polityki pomagania ludziom w życiu, ale uważam, że akurat ta 

grupa naszego społeczeństwa, której ma dotyczyć uchwała jest grupą, która w ostatnim czasie 

została doceniona przez państwo. Beneficjenci zostali objęci programem 500+ i choćby z tego 

powodu nie znajduję przyczyny, dla której miałaby być kolejna pomoc, tym razem ze strony 

Gminy. Rozumiem, że ktoś mógłby powiedzieć, że ze wstępnych wyliczeń chodzi tylko                

o 60.000 zł. W moim przekonaniu nie chodzi tylko o kwoty, tylko o to, dlaczego tą kwestią 

mają się zająć samorządy. Uważam, że po raz pierwszy od wielu lat nasz Samorząd gminny 

zostaje wciągnięty w politykę, od której zawsze stroniliśmy i przed którą na gruncie naszej 

Gminy zawsze się wzbraniałem. Mam głębokie przekonanie graniczące z pewnością, że 

dzisiaj jest tak, że mamy podjąć uchwały w tej sprawie dlatego, że rozpoczął się czas 

przedwyborczy. Polityk jednej z partii powiedział, że to będzie pomysł na kampanię 

wyborczą a drugi polityk z innej partii postanowił go uprzedzić i w związku z tym, wniósł 

taki pomysł. Będę głosował przeciwko wprowadzeniu tego programu, bo uważam, że to jest 

zły czas, żeby w środku roku budżetowego, przy ustalonym budżecie, podejmować takie 

decyzje. Zrozumiałbym na przykład, gdybyśmy powiedzieli, że zostawiamy ten projekt                      

w tzw. spadku samorządowcom następnej kadencji bo nasza kadencja kończy się za kilka 

miesięcy. Mówię to z przekonaniem, że Pan Burmistrz Stanisław Glapiak w nowej kadencji                        

z nową Radą Miejską przy budowaniu nowego budżetu przymierzy się do tego, czy Gminę 

Osieczna stać na ponoszenie takiego wydatku. Utwierdziła mnie w tym dzisiejsza wypowiedź 

Pana Starosty. Proszę Państwa, jesteśmy w trakcie roku budżetowego, w trakcie którego nie 

rozstrzygnięto jeszcze wielu rzeczy, na przykład przetargów. Pan Starosta w jednej                            

z publicznej wypowiedzi podał, że program „becikowego” będzie kosztował budżet Powiatu 

około 250.000 zł. Minęła godzina od tej wypowiedzi a Pan Starosta mówi, że jest przerażony 

bo obniżono mu subwencję oświatową o 800.000 zł i na dzisiaj nie ma pomysłu skąd wziąć 

brakujące pieniądze. Czy naszej Gminie też zmniejszoną subwencję oświatową? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Tak. Otrzymamy o 100.904 zł mniej od wstępnej kwoty, której wysokość podano nam 

wcześniej.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Jest to pewien ubytek w pieniądzach, które wcześniej planowaliśmy. Jesteśmy w trakcie 

dużych inwestycji, w trakcie przygotowywania przetargu na budowę dalszego ciągu 

kanalizacji w następnych miejscowościach naszej Gminy. Jesteśmy również przed 

rozstrzygnięciem przetargu na bardzo ważną inwestycję czyli budowę drogi w Kąkolewie. 

Praktyka i codzienne doniesienia pokazują, że przetargi często kończą się tym, że oferty są 

dużo droższe niż zaplanowane środki w budżecie na te działania. To jest moje zdanie. Ja tylko 

proszę Państwa o refleksję, czy to jest priorytet żebyśmy podejmowali decyzje skutkujące 

wydaniem niekoniecznych pieniędzy. W moim przekonaniu jest to uchwała nietrafiona, nie na 

ten czas. W związku z tym, że w przeszłości prosiłem moje koleżanki i kolegów, że jeśli 

jesteśmy przeciwko albo wstrzymujemy się od głosu, to żeby wyartykułować powody, dla 

których tak a nie inaczej będziemy głosować. Czułem się w obowiązku, żeby Państwa 

poinformować o swoim stanowisku w tej sprawie. Cieszę się, że dyskusja na ten temat może 

jeszcze trwać. Sprowokowałem taką dyskusję bo mamy jeszcze miesiąc, może trzy tygodnie 

na to, żeby podjąć decyzję w sprawie „becikowego”. Szczegóły tej propozycji są następujące. 

„Becikowe” ma być w kwocie 1.000 zł, z tego 600 zł na pochodzić z budżetu Gminy a 400 zł                         
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z budżetu Powiatu. Nie wiem, na jakiej zasadzie będzie to zobowiązanie. Wczoraj Rada 

Powiatu podjęła jednomyślnie decyzję, że wprowadza program. Uchwała jest intencyjna i nie 

deklaruje podziału środków, o którym powiedziałem wcześniej. Na posiedzeniu poprzedniej 

Komisji powiedziałem, że jestem za tym, żebyśmy na miarę naszych możliwości pomagali 

ludziom, żeby im się bezpieczniej żyło. Również z tego powodu mam poczucie dyskomfortu 

ponieważ widzę nierówne traktowanie w zamierzeniach i działaniach tych uchwał. Moim 

zdaniem jest to nie do końca potrzebna pomoc dla tej grupy społecznej a brak pomocy na 

przykład dla ludzi starszych. Pan Burmistrz, cieszę się z tego pomysłu, pomyślał o tym 

żebyśmy szczególnie dla ludzi starszych wprowadzili program rehabilitacji w Szpitalu                         

w Osiecznej. Z przekonaniem zagłosowałbym za „becikowym” dla nowo narodzonych dzieci, 

jeślibyśmy na przykład każdemu mieszkańcowi, który ukończy 70 czy 75 rok życia wypłacali 

jednorazowo 1.000 zł. Dzisiaj, obawiam się, że zostajemy jako Gmina wciągnięci w politykę. 

Rozumiem, że Pan Burmistrz działając na niwie samorządowej musi podejmować takie 

decyzje.   

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tej sprawie? Pan Przewodniczący 

Demski. Proszę. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Czy inicjatywa przedłożenia tej uchwały wypływa od Samorządu, od Pana Burmistrza, czy to 

jest polityka Powiatu, Pana Starosty, który przedkłada projekt innym samorządom. Jest to dla 

mnie istotne. Podzielam argumentację Pana Przewodniczącego, że jest to rok wyborczy                 

i są próby narzucania pewnych pomysłów samorządom, wykorzystując je do podjęcia takich 

czy innych uchwał.   

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 
Odrzucam Pana stwierdzenie, że ktokolwiek wykorzystuje Gminy. Pomysł, o którym 

mówimy został zaakceptowany, z mojej wiedzy wynika, że prawie przez wszystkich włodarzy 

gmin i Powiat Leszczyński. Takie propozycje zostaną wysokim radom przedłożone we 

właściwym czasie. Do organu stanowiącego będzie należało powiedzieć tak lub nie. Nie 

chciałbym wchodzić w politykę, czy w przedwyborcze obietnice. Natomiast w moim 

przekonaniu jest to pomysł wart rozważenia. Jestem za tym, żeby wcielić go w życie i dlatego 

taką propozycję w odpowiednim czasie Wysokiej Radzie przedłożę. 

Radny Rady Miejskiej Pan Dariusz Bojek: 

Wrzucanie tej propozycji pod szyld kampanii wyborczej jest za daleko idące ponieważ 

chociażby w mieście Lesznie już taki program działa, czyli Miasto Leszno z własnego 

budżetu wypłaca rodzinom jednorazowo 1.000 zł z tytułu urodzenia dziecka. Pomoc dobrze 

się sprawdza w praktyce. Ja z racji tego, że uczę w leszczyńskich szkołach zauważyłem, że 

przynosi on konkretne, wymierne korzyści w stosunku do tych dzieci i tych rodzin. Wiem, że 

medialnie wygląda to różnie. Żyjemy w takich czasach, że trzeba wybierać bo jedne media są 

przeciwko, drugie oceniają, że jest to super pomysł. Trzeba wybierać coś, co jest pośrodku. 

Taka jednorazowa pomoc finansowa w kwocie 1.000 zł po urodzenia dziecka jest ulgą dla 

młodych matek, młodych rodzin. Nie wiem, po której stronie samorządy się opowiedzą, 

mówię o pobliskich gminach, ale obawiam się, że nie będzie dobrze, jeśli nie przystąpimy do 

tego programu. Sądzę, że znaczna część gmin opowie się za tym pomysłem. Jestem za tym, 

żeby podjąć taką uchwałę.        

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Szanowni Państwo! Odniosę się do propozycji Pana Przewodniczącego dotyczącej 

jednorazowej wypłaty określonej kwoty osobom starszym. Jakiś czas temu rozmawialiśmy,                 

z czego się cieszę, o sprawie dotyczącej pomocy dla seniorów naszej Gminy. Z upływem 

kolejnych dni coraz bardziej przekonuję się do tego, że taka pomoc ze strony naszego 

Samorządu mogłaby być i powinna być skierowana do 75-latków, wiek graniczny mógłby 
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być inny. Ze swej strony oficjalnie deklaruję, że taki program przedłożę Wysokiej Radzie. 

Myślę, że w kontekście innych spraw, o których powiedział Pan Przewodniczący, realizacja 

wypłaty świadczeń nastąpiłaby od początku 2019 roku. Myśląc o tej propozycji zastanawiam 

się, jakie przyjąć zasady wypłaty tego rodzaju świadczenia. Załóżmy, że mieszkaniec 

ukończy 75 lat w 2019 roku to będzie beneficjentem programu a ci mieszkańcy którzy w 2019 

roku będą mieć 76, 77 albo 90 lat, to mają być objęci programem czy nie? Gdybyśmy chcieli 

ich włączyć do projektu, to grupa beneficjentów byłaby większa niż tych, którzy w danym 

roku obowiązywania programu będą mieć tyle lat, ile zakłada program. Nie pomyślałem                    

o tym teraz, myślę o tym od chwili, gdy ten temat się pojawił. Wyobrażam sobie realizację 

programu w ten sposób, żeby na przykład określić, że w pierwszym roku obowiązywania 

programu oprócz 75-latkom wypłacić pomoc, np. 85-latkom i starszym mieszkańcom.                      

W następnym roku objąć świadczeniem kolejną grupę, tak żeby w ciągu 3, 4, 5 lat dojść do 

sytuacji, że wszyscy, których mógłby ten program ominąć byliby zadośćuczynieni. Jestem do 

dyspozycji. Myślę, że warto i należy o tym też rozmawiać.     

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Cieszę się z tego o czym mówi Pan Burmistrz. W moim przekonaniu byłoby uczciwie, jeśli 

byśmy połączyli obydwa programy i zdeklarowali, że Samorząd podejdzie do jednego                       

i drugiego tematu po rozstrzygniętych wyborach, przy budowaniu nowego budżetu. Uważam, 

że w trakcie roku budżetowego nie powinno się wprowadzać tego typu zadań a zwłaszcza                 

w roku wyborczym. W moim przekonaniu, Pan Burmistrz nie musi się ze mną zgodzić, trwa 

licytacja. Jako samorządowiec z Gminy Osieczna nie przejmuję się tym, że ktoś powiedział, 

że po wyborach da tysiąc złotych dobrze, że nie dwa albo pięć tysięcy. My mamy swój 

budżet, swoje inwestycje, swoje wydatki i możemy zdeklarować, że dla nas to jest bardzo 

ważna materia i widzimy realizację tego pomysłu kompleksowo, tj. „becikowe” plus na 

przykład świadczenie dla osób starszych, o którym powiedział Pan Burmistrz. Mówimy tak                   

– decyzję w tej sprawie zostawiamy następnej Radzie Miejskiej. Nie zostawiajmy  

zobowiązań nowej Radzie, bo nie wiadomo czy będzie ich stać, żeby je spłacać. Niech nowa 

Rada podejmie zobowiązania na 2019 kompleksowo, co moim zdaniem pozwoli pozbyć się 

powodu do tego, żeby nam zarzucić, że dzielimy tzw. kiełbasę wyborczą.        

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Tym bardziej, że w tym roku ma nastąpić zakończenie znaczących dla Gminy inwestycji.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zakończenie inwestycji ale również rozstrzygnięcie przetargów, z powodu których nie wiemy 

w jakiej sytuacji finansowej znajdziemy się za kilka tygodni. Widzimy, co się dzieje na rynku, 

ile trzeba dokładać do wszystkich inwestycji drogowych a my mamy jeszcze inwestycję 

związaną z budową kanalizacji w trzech miejscowościach. Cieszę się, że dzięki Panu 

Burmistrzowi, Radzie Miejskiej, pracy urzędników, ostatnim decyzjom dotyczącym 

dofinansowania zewnętrznego Gmina jest w dobrej sytuacji finansowej. Ta sytuacja daje nam 

poczucie komfortu i pewnie naszą Gminę stać na decyzję o wypłacie „becikowego”. Starosta, 

który mówi, że da 250.000 zł na becikowe a za godzinę mówi, że zmniejszono subwencję dla 

Powiatu o 800.000 zł i zastanawia się, skąd weźmie pieniądze. Może za kilka miesięcy powie, 

że już nie ma środków na „becikowe”.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Drodzy Państwo, żeby nie mnożyć problemu myślę, że są możliwe trzy drogi rozwiązania tej 

kwestii. Albo odrzucamy obie koncepcje, albo obie wprowadzamy od 2019 roku, albo jedną 

jeszcze w tym roku a drugą od 2019 roku. Ja wybieram i zaproponuję Wysokiej Radzie to 

trzecie rozwiązanie. Nie chciałbym się wypowiadać na ten temat i jeszcze raz powtarzać tego 

co już powiedziałem. Nowej materii nie wprowadzam, to po co kolejny raz mam to samo 

mówić. Szanuję Wasz czas i naszą wspólną sprawę.  
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Pan Burmistrz przedstawił trzy warianty dotyczące „becikowego” i pomocy dla osób 

starszych, można je przegłosować.   

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 
Myślę, że głosowanie dzisiaj nie ma sensu ponieważ nie ma programów. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Byłoby to wstępne rozeznanie sytuacji. Nie mam na myśli głosowania nad tym co będzie 

przedłożone w uchwale, bo tego nie wiemy. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Powiedziałem, jakie będą propozycje przedłożone w treści uchwały, jeśli chodzi                               

o „becikowe” . 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 
Uważam, że każdy ma prawo się wypowiedzieć, czy rozważyć przedstawioną propozycję                  

a czas głosowania przyjdzie z chwilą otrzymania projektu uchwały i wówczas podejmiemy 

decyzję. Osobiście nie widzę powiązania politycznego w tej propozycji. Różne opcje 

polityczne startują w wyborach, przed wyborami podejmowane są różne decyzje, nie 

odczuwam i nie odbieram tej propozycji, jako tzw. kiełbasy wyborczej. Uważam tak samo jak 

Pan Radny Bojek, że pieniądze z tzw. „becikowego” młodym ludziom są potrzebne. Nie 

zrozumiałam Pana wypowiedzi, że Pan uczy w szkole i widzi Pan, że „becikowe” wpływa na 

lepszy status rodzin. Ja tego tak nie odczuwam, nie wiem jakby miało się to wiązać. 

Radny Rady Miejskiej Pan Dariusz Bojek: 

Wprowadzenie becikowego przez rząd, który zapowiadał to przed wyborami, co potem 

zarzucano tej partii, że wygrała wybory bo obiecała ludziom 500+ i dlatego na nich głosowali. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Pan Radny mówi o 500+ czy o „becikowym”? 

Radny Rady Miejskiej Pan Dariusz Bojek: 

Mówię o programie 500+. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

„Becikowe” a 500 plus to jest zasadnicza różnica. 

Radny Rady Miejskiej Pan Dariusz Bojek: 

Taka sama sytuacja będzie w tym przypadku, jeśli nie wprowadzimy tego programu, to odbiór 

wśród mieszkańców będzie taki, że okoliczne gminy przystąpiły do projektu a Gmina 

Osieczna nie. Ideą programu rządowego było wprowadzenie dodatkowych pieniędzy do 

rodzin i zmotywowania ich do podjęcia decyzji o zwiększeniu liczby dzieci. Jednych to 

zmotywowało innych nie, obojętnie czy mówimy o programie 500+ czy o „becikowym”. 

Zawsze popierałem te pomysły mimo tego, że jestem w takiej sytuacji, że ani z jednego ani                  

z drugiego świadczenia nigdy nie skorzystam. Różne są komentarze na temat „becikowego”, 

które wprowadziło Miasto Leszno. Niektórzy mówią, że tylko patologia korzysta z tego 

programu, itd. Są to zdania nieprawdziwe i kłamliwe. Wbrew jakimkolwiek opiniom widzę 

wśród rodzin w Lesznie te pieniądze. Wracając do 500 plus widzę, że dzieci, które nigdy nie 

wyjeżdżały na wycieczki, bo rodzice nie mieli na to pieniędzy, nagle wyjeżdżają.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Miesza Pan argumentację za jednym i drugim programem. Apeluję do Pana, żeby Pan unikał 

manipulacji. 

Radny Rady Miejskiej Pan Dariusz Bojek: 

To nie jest manipulacja.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Pan miesza dwa istotne pojęcia. Jestem zwolennikiem programu 500+, żeby to było jasne. 

Mówimy o sensie wprowadzenia dodatkowego dofinansowania dla rodzin, którym urodzi się 

dziecko. Pan mówi, że widzi pozytywne skutki tego programu. Mam wrażenie, że większość 
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z nas widzi pozytywne skutki tych działań. Rozmawialiśmy o tym wiele razy. Około 

6.000.000 zł rocznie w ramach programu 500+ transferujemy do mieszkańców Gminy 

Osieczna i ja się z tego powodu cieszę. Jest pytanie, czy mamy jeszcze dokładać pieniędzy do 

tego transferu? O tym rozmawiamy.   

Radny Rady Miejskiej Pan Dariusz Bojek: 

Nie mogę się wypowiadać bo Pan Przewodniczący mi nie pozwala dokończyć wypowiedzi 

więc nie będę komentował.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Przepraszam, że przerwałem Panu wypowiedź ale chciałem zareagować na to, co Pan mówi. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Proszę Panie Radny może Pan dokończyć wypowiedź.  

Radny Rady Miejskiej Pan Dariusz Bojek: 

Nie, bo po pierwszym zdaniu będę miał przerwaną wypowiedź. Taka dyskusja jest bez sensu. 

Dyskusja polega na wysłuchaniu jednej i drugiej racji, a nie na przerywaniu wypowiedzi.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Pan Radny widzi w Szkole, w której uczy efekt becikowego czy 500+?     

Radny Rady Miejskiej Pan Dariusz Bojek: 

Zauważam efekt jednego i drugiego programu.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Mówiliśmy o becikowym dlatego powiedziałam, że nie rozumiem, jakie Pan odczuwa zmiany 

w Szkole. Proponuję zakończyć temat a jeśli się wypowiadamy to wyraźnie określajmy,                      

o którym z programów mówimy, aby nie mylić pojęć.  

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Jaraczewski: 

Uważam, że dodatkowe „becikowe” pomaga młodym małżeństwom na starcie, na pewno jest 

im łatwiej.  

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

Trzeba powiedzieć, że nie wszystkie rodziny są beneficjentami programu 500+ ponieważ 

rodziny z jednym dzieckiem nie zawsze spełniają kryterium finansowe do otrzymania 

świadczenia.  

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Jaraczewski: 

Pomijam 500+, mówię o „becikowym”. Młode małżeństwa otrzymują środki na tzw. start, np. 

na wózek dla dziecka.      

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Panie Burmistrzu, czy jest możliwość żebyśmy pozyskali dane mówiące o tym, że w naszej 

Gminie rodzi się, np. 100 dzieci i ile z tych rodzin wpisuje się w program 500+? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Tak, przygotujemy takie dane. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Moim zdaniem każde dziecko, które wpisuje się w program 500+ oznacza jedno, że jego 

rodzice otrzymują 6.000 zł rocznie.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Plus 1.000 zł jeżeli Wysoka Rada poprze program „becikowego”, co da razem 7.000 zł 

rocznie.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Nie jestem przeciwny programowi „becikowego”, możemy go wdrożyć w Gminie Osieczna 

ale z nowym rokiem budżetowym. Różnie każdy może zinterpretować ten pomysł. 

Szczególnie ze względu na to, tak jak Pan Przewodniczący podniósł, że jest rok wyborczy.  

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

Podchodząc w ten sposób do tematu można by powiedzieć, nie róbmy nic bo jest rok 

wyborczy.  
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Zagłosuję za wprowadzeniem „becikowego” ale wraz z nowym rokiem budżetowym.  

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

Rozumiem, ale nie możemy czekać bezczynnie do wyborów. Musielibyśmy zrezygnować                  

z wszelkiego rodzaju działań bo każda czynność czy decyzja mogłaby być kojarzona z tym, 

że jest podejmowana w związku z wyborami.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Nie. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Każda aktywność może być potraktowana przez oponenta czy adwersarza jako tzw. „kiełbasa 

wyborcza”. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Mamy uchwalony budżet na rok 2018, w którym są zapisane konkretne działania. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

I nie zmieniamy go? Zmieniamy budżet na każdej sesji.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Rozumiem, że zmieniamy budżet. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Właśnie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Nie zgodzę się z Panią Radną Helińską z tego względu, że są rzeczy nie podlegające dyskusji 

i są wydatki konieczne. Decyzje, że w roku wyborczym, na pięć miesięcy przed wyborami,             

w takich a nie innych okolicznościach zasilamy finansowo pewną grupę społeczną, siłą rzeczy 

będą postrzegane przez wielu mieszkańców przeze mnie również, w taki a nie inny sposób. 

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

Nie jesteśmy odosobnieni w tej kwestii. Większość gmin, z tego co słyszę, przystąpi do tego 

programu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Ale czy to ma być powód do tego, żebyśmy przyjęli program w połowie roku? Każdy z nas 

rozstrzyga sam, jak zagłosuje. Ja zabrałem głos dlatego, że to nie zgadza się z moim 

sposobem patrzenia na wydawanie publicznych pieniędzy. Każdy ma prawo zagłosować                       

i zdecydować  o tej propozycji według własnego uznania. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

I tak będzie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Jeśli wprowadzimy ten pomysł w życie, to powiedzmy z jakich zadań czy zakupów 

zabierzemy pieniądze w kwocie 60.000 zł. Powiedzmy naszej lokalnej społeczności, że 

robimy w tym roku Dni Osiecznej o 60.000 zł tańsze bo będziemy wypłacać „becikowe”. To 

jest moje myślenie na temat gospodarowania samorządowymi publicznymi pieniędzmi.     

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Przewodniczący, odbieram jako populistyczne Pana wystąpienie. Ja, jak zawsze 

proponując uchwałę, która zmieni czy w inny sposób określi wydatki, bo tak to będzie w tym 

przypadku, wskażę źródło na bazie którego będziemy mogli wydatkować pieniądze na 

omawiany program. Niekoniecznie to musi być zmniejszenie środków na zaplanowanych na 

organizację Dni Osiecznej.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Zgadzam się, że nie musi to być z tego zadania. Rozumiem, że Pan Burmistrz ma mnóstwo 

pomysłów, skąd pozyskać pieniądze na ten projekt. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Wystarczy wskazać jedno źródło. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Ja mam pomysł, żeby zrobić skromniejsze Dni Osiecznej. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Będzie Pan mógł taki pomysł przedłożyć.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Może to nie jest jedyne miejsce gdzie można te pieniądze znaleźć. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Tak mi się wydaje. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Mówię o tym, że gdzieś trzeba zabrać pieniądze, żeby sfinansować inny pomysł, którego 

koszt ma wynieść 60.000 zł. W dalszym ciągu jestem za tym, jeśli w ogóle wprowadzimy ten 

program, to żeby decyzję o tym podjął przyszły Samorząd przy budowaniu budżetu na 2019 

rok.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 
Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos w tym temacie? Pan Radny Robert Skrzypek. Proszę.  

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Wszystkie gminy wchodzące w skład Powiatu muszą wyrazić zgodę na udział w tym 

programie, którego koszt w 40% ma pokrywać Powiat Leszczyński? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Tak dzisiaj powiedział Pan Starosta. Warto zauważyć, że na przykład w Rawiczu ta idea 

upadła.   

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

A w mieście Leszno od kilku miesięcy jest już realizowana.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

W mieście Leszno jest realizowana i pozwolę sobie wyrazić pogląd w przeciwieństwie do 

Pana Radnego Dariusza Bojka, że jest to decyzja, w moim prywatnym przekonaniu, 

polityczna i podjęta w celu zdobycia poparcia w wyborach.  

Radny Rady Miejskiej Pan Dariusz Bojek: 

W tej sytuacji obawiam się o moje wystąpienie w punkcie Konstruktorzy marzeń 2.0 bo Pan 

Przewodniczący też może uznać je jako kampanię przedwyborczą.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Panie Radny proszę się nie obawiać. Mam nadzieję, że Pan ma świadomość, że tutaj jest 

forum wolnych ludzi, którzy wypowiadają swoje własne poglądy. Proszę traktować Samorząd 

jako miejsce wymiany wolnych myśli. Ważne, że o tym rozmawiamy a nie jest tak, jak 

bywało w przeszłości, że niektórzy z nas głosowali i nie informowali, dlaczego taką decyzję 

podejmują. Ja wolę taką dyskusję niż brak dyskusji. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 
Kończymy ten temat. Chciałabym powiedzieć swoje zdanie na ten temat. Cieszę się, że 

będziemy podejmować ten temat. Osobiście zagłosuję za przyjęciem „becikowego”. Nie 

widzę takiego powiązania, że nie wprowadzać w tym roku bo to jest rok wyborczy, tylko 

może w przyszłym roku. Zagłosuję za wprowadzeniem tego pomysłu jeszcze w tym roku. 

Zwróciłam uwagę na poprzedniej komisji, że obserwując środowisko, które korzysta z tych 

świadczeń, dostrzegam sytuację ludzi starszych. Powtórzę za Panem Przewodniczącym, 

cieszę się, że podejmiemy temat pomocy dla ludzi starszych, którzy naprawdę w wielu 

przypadkach są w tragicznej sytuacji. Mam kontakt i spotykam się z osobami starszymi                        

i myślę, że będzie to dla nich pomoc tym bardziej, że wiadomo, iż z wiekiem pogarsza się 

zdrowie, itd.    

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

Ludzie w podeszłym wieku nie mają możliwości, żeby zapracować na konieczne wydatki. 
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 
Zagłosuję za przyjęciem programu „becikowego” w naszej Gminie.   

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki: 

Pani Przewodnicząca, Panie Burmistrzu dziękuję za dyskusję. Przepraszam ale muszę opuścić 

obrady Komisji z powodu, o którym informowałem na początku posiedzenia. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki opuścił salę obrad. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 
Nie wiem czy swoim wystąpieniem, podsumowaniem zakończyłam ten temat. Czy jeszcze 

ktoś z Państwa chciałby zabrać głos i wypowiedzieć się na ten temat?  Pan Radny Robert 

Skrzypek. Proszę. 

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

„Becikowe” nie ma wpływu na status rodzin? 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Każdy głosuje według własnego uznania. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Tak jak to bywa przy każdym głosowaniu.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 
Czy jeszcze ktoś z Państwa chciałby zabrać głos i wypowiedzieć się na ten temat?  Pan Radny 

Robert Skrzypek. Proszę. 

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Rozumiem, że to świadczenie mają otrzymać wszystkie rodziny, którym urodzi się dziecko 

bez względu na dochody.  

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

Myślę, że jeżeli Gminę stać, to należy taki program wprowadzić a nie rezygnować                   

z tego tylko dlatego, że jest rok wyborczy. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Świadczenie będzie dla mieszkańców naszej Gminy niezależnie od statusu. 

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Jaraczewski: 

Oby nie doszło do takiej sytuacji, że uprawnieni mieszkańcy Leszna dostaną „becikowe”, 

mieszkańcy wszystkich gminy wchodzących w skład Powiatu również, a tylko w Gminie 

Osieczna nie będzie to świadczenie wypłacane. 

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

Tak, oby tak się nie stało, że w naszej Gminie dla zasady nie będzie „becikowego” z tego 

względu, że jest rok wyborczy.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Taki będzie odbiór społeczeństwa.  

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

Czy program 500+ nie jest polityczną decyzją? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Zakończmy dyskusję na temat czy propozycja ma polityczny podtekst czy nie. Mówimy                      

o środkach, które mają być skierowane do naszych mieszkańców. Panie Przewodniczący, 

wracam do tego co już dzisiaj zostało powiedziane. Tylko bezczynność Rady oznaczałaby, że 

ktoś, kto nie jest nam życzliwy nie będzie wytaczał argumentu – wprowadzacie program bo są 

wybory. Przepraszam, cztery lata robimy każdego dnia to do czego jesteśmy powołani. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Zgadzam się z tym. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Więc proszę w ten sposób nie argumentować wypowiedzi na ten temat. 
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Argumentacja, którą Pan Przewodniczący przedstawił powoduje, że się zastanawiam. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Pan ma prawo ją przyjąć i zagłosować przeciwko mojej propozycji. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Wiem. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Proszę nie mówić, że jakby to było w przyszłym roku to byłoby lepiej albo jeszcze lepiej 

byłoby jakby było w zeszłym roku a może jeszcze lepiej byłoby jakby to miało miejsce 27 lat 

temu z chwilą powstania samorządów. Jesteśmy tu i teraz, jest taki pomysł jaki jest, który 

Państwu przedłożę a Państwo Radni zdecydują. Będzie to Wasza decyzja dotycząca programu 

potocznie zwanego „becikowym”.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Rozumiem. Chciałbym, żeby te dwie inicjatywy były połączone, tj. „becikowe” i świadczenie 

dla osób starszych. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Odpowiadam Panu Przewodniczącemu. Pan będzie mógł z takim pomysłem wystąpić. Co ja 

zrobię przekazałem przed chwilą i nie będę tego powtarzał kolejny raz. Każdy może 

zagłosować nad projektem uchwały według własnego uznania. Ja będę zobowiązany do jej 

realizacji.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 
Myślę, że wprowadzenie „becikowego” nie zachwieje budżetem Gminy.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Nie chodzi o pieniądze.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Nie słuchał Pan wcześniejszych wystąpień Radnych ponieważ były uwagi, że to są pieniądze, 

które również mogą mieć znaczenie. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Słuchałem, że aby przyjąć program trzeba zdjąć środki z innych zadań. 

Radny Rady Miejskiej Pan Dariusz Bojek: 

Padł argument, że to jest „kiełbasa wyborcza”. Równie dobrze, zakładając hipotetycznie, że 

po wyborach zasiądziemy w podobnym składzie w Radzie Miejskiej, jeśli oczywiście 

wystartujemy w wyborach, itd. i jako Rada nowej kadencji podejmiemy decyzję, że 

uchwalamy „becikowe” to i tak znajdą się głosy, że zostali radnymi bo obiecali, że będzie 

„becikowe”, przecież tak to działa. Manipulacja medialna i polityczna działa w ten sposób. 

Mówienie o tym, że w Lesznie wprowadzono „becikowe” ze względów politycznych, być 

może ale ja nie widzę w tej decyzji politycznego działania.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Ktoś tak ocenił te działania a inni to powtarzają.  

Radny Rady Miejskiej Pan Dariusz Bojek: 

Informacje medialne, które docierają do nas z różnych stron dotyczące tego tematu są różne. 

Jedni mówią, że to jest złe inni się tym zachwycają i pochwalają taki pomysł. Uważam, że 

każdy zagłosuje za projektem uchwały tak jak uważa. I na tym to powinno polegać.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 
Ja wyraziłam swoje zdanie na ten temat i na poprzedniej komisji powiedziałam, że zagłosuję 

za „becikowym”. Każdy może się wypowiedzieć w tej sprawie. 

Radny Rady Miejskiej Pan Dariusz Bojek: 

Tylko dopowiem, bo Pan Przewodniczący Lewicki zarzucił mi, że nie widzi zbieżności 

pomiędzy „becikowym” a 500+. Moim zdaniem jest zbieżność ponieważ znaczna część 

rodzin, które otrzymują 500+ i otrzymały becikowe, to są takie rodziny, którym na przykład 
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teraz urodziło się dziecko i dostaną becikowe, a mają dzieci w pierwszej, drugiej czy innej 

klasie. Świadczenie 500+ dostają tylko osoby, które mają dwójkę dzieci ewentualnie jedno, 

jeśli nie przekraczają określonych dochodów więc jeżeli komuś się urodziło drugie dziecko 

albo trzecie, to w Lesznie dostanie „becikowe” 1.000 zł jednorazowo plus co miesiąc 

świadczenie 500+. Wcale nie mieszałem tych pojęć ale nie pozwolono mi się wypowiedzieć.   

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 
Realizujemy punkt wolne głosy i wnioski. Kończymy dyskusję dotyczącą becikowego. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Dzisiaj zamykamy dyskusję w tej sprawie ale temat jeszcze wróci.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Myślę, że to nie koniec dyskusji bo jeśli uchwała w sprawie „becikowego” zostanie 

przedłożona, to na pewno będzie jeszcze możliwość jej skonfrontowania.  

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek:  

Biorąc pod uwagę lokalne media, to należy uznać, że jest to istotny temat.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Nie możemy działać pod presją.   

Radny Rady Miejskiej Pan Dariusz Bojek: 

Jeśli nie przyjmiemy tego programu a inne gminy go wprowadzą, to może dojść do 

„sztucznych przemeldowań”, żeby dostać świadczenie. Należy dodać, że za tym idzie podatek 

itd.  

Radna Rady Miejskiej Pani Judyta Dudka: 

Uważam, że Gmina już wspiera rodziny. Jestem osobą, która pobiera takie świadczenia, jest 

to dla mnie ogromna pomoc i nie wiem czy potrzebna jest kolejna pomoc.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Dlatego rozmawiamy o tym projekcie.  

Radna Rady Miejskiej Pani Judyta Dudka: 

Pomysł wprowadzenia pomocy dla osób starszych, o którym mówił Pan Burmistrz i Pan 

Przewodniczący jest dobry ponieważ jest taka potrzeba. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Też jestem za tym aby przyjąć program pomocowy dla tej grupy społecznej. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Będzie taka propozycja, o której Państwu powiedziałem.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Cieszy nas taka propozycja.  

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

Popieram wprowadzenie programu 500+ ale nie do końca zgadzam się z podziałem tych 

środków. Natomiast uważam, że „becikowe” jest sprawiedliwe. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

„Becikowe” jest wypłacane na starcie i każdemu, komu urodzi się dziecko.  

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

Jeżeli finanse naszej Gminy pozwalają na wprowadzenie tego świadczenia, to nie rozumiem 

czemu nie może ono wejść w życie. Czekamy na czasy kiedy nie będziemy mogli tego zrobić 

i będzie trzeba stanąć przed faktem i powiedzieć no niestety nie możemy. My działamy na 

rzecz naszych mieszkańców. 

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Program będzie obejmował dzieci, które się urodzą, czy również te, które urodziły się 

wcześniej? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Z założeń programu, którego projekt będzie procedowany wynika, że po podjęciu decyzji                    

w formie uchwały przez radę gminy o przystąpieniu do projektu będzie on obejmował 
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wszystkie dzieci urodzone w 2018 roku. 

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

Ile to będzie dzieci? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

W 2017 roku w Gminie Osieczna urodziło się ponad dziewięćdziesiąt dzieci. Ile urodzi się    

w 2018 roku, tego nie wiem.  

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Jaraczewski: 

Dla rodzin, którym urodzi się pierwsze dziecko jest to duża pomoc. Jeśli w rodzinie jest już 

dziecko albo są dzieci, to niektóre rzeczy już są i można je wykorzystać.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Sytuacja każdej rodziny jest inna, dlatego nie używałbym takich uogólnień. Ma Pan rację ale 

moglibyśmy znaleźć przykłady, gdzie nie do końca to twierdzenie się sprawdza. Dlatego 

spójrzmy na temat bez uwzględniania aspektów, o których dzisiaj też mówiliśmy.  

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska: 

Moment narodzin dziecka w każdej rodzinie jest związany z dodatkowym wydatkiem. 

„Becikowe” nie jest na bieżącą egzystencję, tylko to jest coś dodatkowego. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? Pan Burmistrz. Proszę. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Jesteśmy w trakcie skatalogowania działań mających na celu ograniczenie złej jakości 

powietrza, zwłaszcza w okresie grzewczym. Jest już kilka pomysłów. Wiem, że jest to 

początek długiej drogi i problem nie zostanie rozwiązany w miesiąc, dwa czy nawet przez 

kilka lat ale od czegoś trzeba zacząć. Dzięki sensorom powietrza, które zamontowaliśmy 

zmierzyliśmy, że sytuacja jest niedobra. Spotkałem się z Panią doktor Podsiadły, która 

zaproponowała, co zaakceptowałem, że chciałaby i tak się umówiliśmy na posiedzeniach 

poprzednich komisji, mam nadzieję, że Państwo przychylą się do tej propozycji, przedstawić 

z punktu medycznego, na ile ta jakość powietrza wpływa na zdrowie nas wszystkich. 

Jesteśmy umówieni, że poproszę aby Pani doktor przyszła na najbliższą sesję i przedłożyła 

nam swoją prelekcję. Do tego pomysłu mówimy także o kampanii edukacyjnej i zajęciach                 

w szkołach. Wierzę, że szkoły się do tego pomysłu przyłączą. Myślę, że kolejny program, 

który przed nami, to jest rozważenie kwestii dopłat do wymiany pieców tym mieszkańcom, 

którzy się na to zdecydują. Pojawił się również taki pomysł, żeby w tych miejscowościach,                  

w których jest sieć gazowa, przy ustalaniu warunków zabudowy określić, że będzie 

konieczność pobudowania kotłowni zasilanej gazem. Powtarzam, w tych miejscowościach,                   

w których mamy sieć gazową. Wierzę i jestem pełen nadziei, że wspólnie będziemy 

wykonywać kolejne kroki, żeby żyło nam się zdrowiej a to znaczy, że również bezpieczniej. 

Jestem do dyspozycji, jeżeli Państwo chcieliby o coś zapytać, wnioskować, etc. Uważam, że  

o niektórych sprawach warto rozmawiać na przykład podczas komisji, niekoniecznie w czasie 

sesji ale każdy ma prawo zabrać głos tam gdzie uważa, gdzie jego zdaniem będzie to 

najkorzystniejsze. Pan Radny Skrzypek na ostatniej sesji mówił między innymi, bo podnosił 

kilka spraw, o chodniku w Maciejewie. Pytał Pan, kiedy zostanie on dokończony. Byłem 

zaskoczony bo z mojej wiedzy wynikało, że budowa chodnika jest zakończona. Pamiętałem, 

że byłem na miejscu jak w zeszłym roku końcówka tego chodnika była realizowana. Jeżeli 

Panie Radny zgadzamy się co do tego, że nastąpiło jakieś przeoczenie, to temat jest 

zamknięty. Ten chodnik został w ubiegłym roku dokończony. Była umowa, że jego budowa 

będzie podzielona na dwie części ale jest wybudowany.     

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Przepraszam, nie sprawdziłem osobiście a rzeczywiście chodnik został pobudowany.    

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Kwestia ścieżki pieszo-rowerowej Świerczyna-Ziemnice. Mówiliśmy o czymś, co jest 
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realizowane. Już Państwa wcześniej informowałem, że jesteśmy w fazie projektowej między 

innymi dotyczącej przygotowania projektu ścieżki od Osiecznej przez Berdychowo, 

Świerczynę do Ziemnic. Również zaproponujemy w tym jednym dużym projekcie, ścieżkę od 

krzyżówki za Łoniewem w stronę Grodziska i z Grodziska do Świerczyny czyli gdyby kiedyś, 

w co wierzę, ten pomysł został zrealizowany, to mielibyśmy kolejne fajne przedsięwzięcie.           

O tym też napisałem Panu Radnemu w odpowiedzi na interpelację. Myślę, że wszyscy 

wiemy, że tak duży i kosztowny projekt ścieżki biegnącej wzdłuż dróg powiatowych będzie 

wymagał, bo nie wyobrażam sobie innego rozwiązania, współpracy w tym finansowej tych 

dwóch samorządów. Przygotowujemy dokumentację bo od tego trzeba zacząć i będziemy się 

zastanawiać albo nasi następcy, kiedy to przedsięwzięcie zrealizować. Poinformuję, bo 

okazuje się, że nie wszyscy wiedzą albo przynajmniej tak mówią, że od 19 lutego kasa                  

w Urzędzie naszej Gminy przestała istnieć. Jeżeli wykonujemy operacje wpłat, na przykład 

naszych zobowiązań i chcemy to zrobić jak do tej pory w kasie, to jest to niemożliwe. 

Zapraszamy, o czym informowaliśmy, albo drogą elektroniczną albo w Banku Spółdzielczym 

w Osiecznej, który mieści się około stu kilkudziesięciu metrów od Urzędu. Dziękuję.  

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Droga między Ziemnicami a Świerczyną, mam nawet jej zdjęcie. Pan Bajzert udostępnił swój 

sprzęt i chcieliśmy usunąć naniesioną ziemię. Niestety nie udało się zepchnąć zalegającego 

piasku ponieważ był zmarznięty. Teraz następują roztopy. Czy my jako Gmina możemy 

wystąpić do Powiatu, żeby posprzątali drogę i zadbali aby nie dochodziło do takich sytuacji. 

Tam są pola, przejeżdżając widzimy jaka jest sytuacja. Z powodu opadów deszczu sytuacja 

jeszcze się pogarsza. Niektórzy zarzucają, że Gmina wywoziła drewno i rozjechała polną 

drogę i nie posprzątała.      

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Gospodarze, którzy wjeżdżają na pola nie rozjeżdżają tej drogi.  

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

To nie jest moje zdanie, tylko takie są opinie mieszkańców. Z pola spływa woda, nie ma 

odprowadzenia i dlatego powstaje taka sytuacja.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Radny, jakie odprowadzenie miałoby tam być? 

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Mam na myśli rów. Nasypałem soli na zamarzniętą ziemię ale nie poskutkowało.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Przy mrozach, które są sól jest nieskuteczna. 

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Pan Bajzert udostępnił sprzęt, chcieliśmy zepchnąć zalegającą na drodze ziemię ale 

bezskutecznie. Sprawa została nagłośniona w mediach społecznościowych przez 2-3 osoby. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak:  
Nasza Gmina na szczęście i nieszczęście ma świetne ukształtowanie terenu. Mamy taką 

sytuację, że architektonicznie, mówię o terenie, jesteśmy przebogaci w różne pagórki, 

wzgórza, etc. To wiąże się z tym, że podczas ulewnych deszczy przy takich drogach jak ta               

o której mówi Pan Radny czyli polnych nieutwardzonych piasek czy żwir spływa na teren 

drogi asfaltowej utwardzonej. Droga, o której mówimy ma wyjątkowe ukształtowanie, jest              

w pewnego rodzaju niecce, przynajmniej na pewnym odcinku, otoczonej mokradłami. Jeżeli 

znajdziemy podobną drogę o takiej samej randze na przykład w Gminie Włoszakowice czy 

Krzemieniewo, to tam takich sytuacji nie ma. Nie dlatego, że Rada czy Wójt działają lepiej 

tylko dlatego, że to jest zupełnie inne ukształtowanie, inny rodzaj gleby, inne warunki, które 

powodują, że jest tak jak u nas albo tak nie jest. Staramy się reagować na tego typu sytuacje, 

bo to nie jest dobra sytuacja, ale jeżeli ktoś na facebooku umieścił zdjęcie bo akurat 

przejeżdżał i na tym odcinku była trudna sytuacja, to czego Państwo od nas oczekujecie, że 



15 

 

natychmiast się tam pojawimy i łopatami uporządkujemy drogę. Piszący najczęściej 

wskazują, kto jest winny tej sytuacji. Większość tych uwag dotyczy dróg powiatowych lub 

innego rzędu więc niech piszący komentarze kierują uwagi, spostrzeżenia pod właściwy 

adres. 

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Ja nie kieruję się wpisami internautów. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak:  
Ja też nie. Tylko mówię o tym, że one są i jaki przynoszą skutek. Jeżeli ktoś nie wie dokładnie 

na czym polega problem, to kupuje medialnego, jak to mówią, Pan Radny Bojek dzisiaj 

również o tym mówił, fake newsa. A propos mediów. Patrząc i oglądając portale od 

regionalnych poprzez ogólnopolskie są naszpikowane komentarzami tych którzy się nie 

zgadzają z danym pomysłem, patrz becikowe, o którym mówimy. Jak jest dwadzieścia 

komentarzy może czterdzieści, z tego trzydzieści sześć na nie, to nie oznacza, że 90% 

zapytanych osób jest przeciwnych wprowadzeniu tego programu. Jeszcze raz powtórzę, swoje 

opinie artykułują niezadowoleni a ci którym jest to obojętne albo chcieliby żeby program 

wprowadzić, nie piszą. Zatem, drodzy Państwo przez te kilkanaście lat, chociaż cały czas 

jednakowo trudno mi to przychodzi ale nauczyłem się jakiegoś spokoju w analizie                     

i odbieraniu tych uwag, również na facebooku, które nawet jak są podpisane, a są z imienia              

i nazwiska, najczęściej jest to prawdziwe konto, to traktuję na zasadzie, że ktoś się 

wypowiedział, nie podoba mu się, jego sprawa. Ja mam inne zdanie.  

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Chodzi mi o to, czy jako Gmina możemy zareagować na tą sytuację. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak:  
Panie Radny, my wielokrotnie reagowaliśmy. 

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Wykopałbym koparką rów ale obawiam się, że ktoś mógłby mi zarzucić, że Skrzypek działa 

na własną rękę.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak:  
Ma Pan rację. 

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Że robię most bez planu czy bez czegokolwiek. Jeśli wystąpią opady to sytuacja się jeszcze 

pogorszy. Myślę, że wystarczy przekopać rów i wstawić rurę, żeby woda mogła odpłynąć.   

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak:  
Przekopać, wstawić rurę oznacza, że zniszczyć fragment drogi asfaltowej. 

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Przekopać drogę polną, która dochodzi do drogi asfaltowej. Ziemia spływa z pola.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 
Ja już zgłaszałam ten problem ponieważ tam przejeżdżam i widzę jak sytuacja wygląda. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak:  
Wiem, w którym to jest miejscu. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 
Jest to niebezpieczna sytuacja dla użytkowników drogi. 

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Jadąc od Ziemnic jest to wzdłuż drogi.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 
Tak, jak Pan Radny Skrzypek powiedział. Rozwiązanie problemu może kryje się w kwestii 

pogłębienia rowów. Ten problem jest od zawsze.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak:  
Pogłębienie rowu poprawi sytuację do momentu gdy ten się nie wypełni wodą.  
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Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Na nieszczęście pracownicy Urzędu ładowali w tym miejscu drewno i musieli postawić 

dłużycę na rowie, który momentami jest dość głęboki i ktoś to widział. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak:  
I jeszcze na większe nieszczęście Gmina eksploatuje i pielęgnuje las, który przynajmniej                   

w odbiorze większości Ziemniczan jest naszym lasem. Jak już mówimy o genezie, to Panie 

Radny zacznijmy od tego, że mieszkańcy uważają, że coś im zostało zabrane. Pan przekazuje 

odczucia swoich mieszkańców i bardzo dobrze. Ja się z tym zgadzam, bądźmy aktywni.   

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Mieszkańcy mówią zepsuli, pojechali i nawet nie przyjechali wyrównać.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak:  
Kto to zrobił? Gmina. 

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Przyjechali dłużycą, załadowali drewno, rozjechali koparką i nie posprzątali. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak:  
A jakby to samo drewno wywozili mieszkańcy, to czy byłby podobny oddźwięk. To drewno 

trafia do mieszkańców Gminy o czym wiemy. Drewno pozyskane z lasów należących do 

Gminy co roku rozdzielamy rodzinom, które naszym zdaniem go potrzebują. Póki co nie 

mogłem odpowiedzieć na uwagę, czy Powiat zna sytuację. Każdorazowo informujemy Powiat 

o tych sytuacjach. Chcę Wam powiedzieć jaka jest odpowiedź. Ten piasek spływa z drogi 

śródpolnej gminnej więc posprzątajcie. Tak odpowiadają ponieważ zgłaszającym problem jest 

Gmina Osieczna. Jeszcze raz powtórzę, było kilka takich odpowiedzi, tak jest bałagan na 

naszej drodze ale spowodowany przez Was. Mogę powiedzieć, że kilka razy już tam 

sprzątaliśmy. Niestety do końca nie udaje nam się jeszcze reagować w każdej minucie a jeżeli 

spływająca woda wraz z ziemią zamarznie, to tak jak Pan Radny powiedział przed chwilą, 

próby uprzątnięcia ziemi z drogi niestety są bezskuteczne. 

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Skrzypek: 

Próbując usunąć zmarzlinę z drogi można uszkodzić asfalt. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak:  
Tak i wtedy będą wyciągnięte konsekwencje.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 
W tej sytuacji należałoby postawić wiadukt wyżej gruntu.            

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 
Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? Nie widzę. Dziękuję. Zamykam punkt 

3. Przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 4. Podsumowanie działalności Komisji za rok 2017 i opracowanie sprawozdania. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 
Otrzymaliśmy projekt sprawozdania z działalności Komisji w roku 2017. Przedstawię 

najważniejsze jego zapisy dotyczące spraw ogólnych oraz realizowanych tematów w roku 

sprawozdawczym. Komisja Oświaty, Kultury i Zdrowia w roku 2017 obradowała na 

dziesięciu posiedzeniach, na których realizowała tematy zawarte w planie pracy przyjętym 

uchwałą Rady Miejskiej. Frekwencja członków Komisji na posiedzeniach wyniosła 87%. Na 

zaproszenie Przewodniczącej Komisji w posiedzeniach uczestniczyli: Burmistrz Miasta                       

i Gminy Pan Stanisław Glapiak, Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Roman Lewicki, 

Skarbnik Miasta i Gminy Pani Hanna Smektała, Dyrektor Zespołu Szkół w Kąkolewie                  

Pani Alina Żalik, Dyrektor Zespołu Szkół Szkoła Podstawowa i Gimnazjum w Osiecznej   

Pani Beata Zborowska, Dyrektor Zespołu Przedszkole i Szkoła Podstawowa w Świerczynie 

Pani Wioletta Klak, Dyrektor Przedszkola Samorządowego w Drzeczkowie Pani Małgorzata 

Machowiak, Dyrektor Przedszkola Samorządowego w Osiecznej Pani Edyta Pietek, 

Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy Pani Agnieszka Demska-Chudy, Prezes 
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Uczniowskiego Koszykarskiego Klubu Sportowego Iskra Osieczna Pan Patryk Józefowicz, 

Prezes Klubu Sportowego Błękitni Kąkolewo Pan Mariusz Mikołajczak, Prezes 

Stowarzyszenia Kultury Fizycznej Gminnego Klubu Sportowego Tęcza-Osa Osieczna Pan 

Arkadiusz Piotrowski. W styczniu przygotowano roczny plan pracy, który przedłożono 

Radzie Miejskiej do uchwalenia. W lutym podsumowano działalność Komisji w roku 2016                          

i opracowano sprawozdanie, które Rada Miejska przyjęła uchwałą na sesji. W marcu 

dokonano analizy działalności i zapoznano się z planami pracy na rok 2017 klubów 

sportowych. Komisja przyjęła przedstawione informacje do wiadomości. W maju Komisja 

obradowała dwukrotnie. Na jednym posiedzeniu zapoznano się z działalnością 

Środowiskowego Domu Samopomocy oraz Zespołu Szkół w Kąkolewie. Komisja uznała, że 

Środowiskowy Dom Samopomocy oraz Zespół Szkół w Kąkolewie funkcjonują prawidłowo  

a przedstawione informacje przyjęła do wiadomości. Na drugim zaopiniowano sprawozdanie 

z wykonania budżetu Miasta i Gminy Osieczna za 2016 rok. Było to wspólne posiedzenie 

Komisji, które nie zgłosiły wniosków dotyczących wykonania budżetu i jednomyślnie 

pozytywnie zaopiniowały sprawozdanie z jego wykonania. W czerwcu analizowano projekty 

organizacyjne przedszkoli i szkół. Komisja przyjęła powyższe informacje do wiadomości. Na 

posiedzeniu we wrześniu Komisje dokonały analizy wykonania budżetu Miasta i Gminy za                 

I półrocze 2017 roku. Komisje nie zgłosiły uwag i wniosków do  wykonania budżetu Miasta                  

i Gminy Osieczna za I półrocze 2017 roku. W październiku Komisje zapoznały się                              

z propozycjami stawek podatkowych i opłat lokalnych na 2018 rok, które  jednomyślnie 

pozytywnie zaopiniowały. W listopadzie tematem posiedzenia Komisji było zapoznanie ze 

stanem realizacji inwestycji pn.: Budowa Centrum Kultury i Biblioteki oraz planem 

zagospodarowania tego Centrum. Komisja przyjęła powyższą informację do wiadomości i nie 

zgłosiła uwag do realizowanej inwestycji. W grudniu zaopiniowano projekt uchwały 

budżetowej Miasta i Gminy Osieczna na 2018 rok oraz zapoznały się z wnioskami złożonymi 

przez Rady Sołeckie do tego projektu. Nie zgłoszono wniosków do projektu budżetu                              

i jednogłośnie pozytywnie go zaopiniowano. Ponadto w roku sprawozdawczym Komisja 

opiniowała projekty uchwał na sesje Rady Miejskiej. Członkowie Komisji Oświaty, Kultury                      

i Zdrowia w roku 2017 zgłosili wnioski oraz zabrali głos w sprawie: 

- stanu nawierzchni dróg w Gminie, 

- oświetlenia ulicznego w Kąkolewie, 

- stanu wieży widokowej „Jagoda”,  

- ustawienia toi toi podczas Nocy Świętojańskiej, 

- informacji o kosztach, jakie poniesie Gmina z tytułu korzystania przez nauczycieli                          

z urlopów dla poratowania zdrowia. 

Na posiedzeniach Komisja Oświaty, Kultury i Zdrowia była informowana o realizowanych 

inwestycjach i zakupach inwestycyjnych oraz o bieżącej działalności Urzędu Miasta i Gminy 

w Osiecznej w zakresie: 

1) zmian w szkołach na terenie Gminy w związku ze zmianą Prawa oświatowego, 

2) realizacji inwestycji dotyczącej budowy kanalizacji sanitarnej w Świerczynie, 

3) oświetlenia ulicznego w Kąkolewie, 

4) wyborów uzupełniających do Rady Miejskiej w Osiecznej, 

5) informacji o planowanej przebudowie ulic Krzywińskiej i Rydzyńskiej w Kąkolewie, 

6) możliwości zakupu radiowozu dla Zespołu Dzielnicowych w Osiecznej i samochodu 

bojowego dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Osiecznej,  

7) planach rozbudowy kompleksu oświatowego w Świerczynie, 

8) spotkania z doradcą energetycznym w sprawie możliwości pozyskania przez 

mieszkańców środków na zmianę sposobu ogrzewania czy termomodernizacji budynków, 

9) programu rewitalizacji Gminy. 
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Przewodnicząca Komisji na sesjach Rady Miejskiej składała sprawozdania z działalności 

międzysesyjnej Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia. 

Sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia stanowi załącznik nr 2 do 

niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała:  
Kto z Państwa chciałby zabrać głos w sprawie sprawozdania? Pan Przewodniczący Demski. 

Proszę.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Czy obłożenie Środowiskowego Domu Samopomocy w Kąkolewie ulega zmianom? 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Wszystkie miejsca są wykorzystane. Według statutu jest 30 miejsc i tylu jest uczestników 

tych warsztatów lub powyżej tej liczby. Niedawno rozmawiałem z Panią Kierownik, która 

powiedziała, że są 31 albo 32 osoby. Zatem bardzo trafiony pomysł, realizowany i co mnie 

cieszy, większość z tych potrzebujących, to są mieszkańcy naszej Gminy.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała:  
Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę. Dziękuję. Kto z członków Komisji jest za 

przyjęciem sprawozdania w przedstawionym brzmieniu, proszę podnieść rękę – 9 głosów. 

Kto się wstrzymał od głosu – 0 głosów. Kto jest przeciw – 0 głosów. Dziękuję. Stwierdzam, 

że sprawozdanie z działalności Komisji za 2017 rok w obecności 9 Radnych zostało przyjęte 

jednomyślnie. Zamykam punkt 4. Przechodzimy do 5 punktu porządku obrad. 

Ad. 5. Zapoznanie z projektem „Konstruktorzy marzeń 2.0”.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Oddaję głos Panu Radnemu Bojkowi i proszę o przedstawienie projektu. Proszę. 

Radny Rady Miejskiej Pan Dariusz Bojek: 

Szkoła, w której pracuję Zespół Szkół Technicznych od września wszedł w współpracę                      

z Centrum Kopernik. Jest to faktyczna współpraca nie tylko na papierze tylko w formie 

działania. Przedstawię Państwu na czym ta współpraca polega. Nauczyciele są w kooperacji                 

z ZST. My kontynuujemy działania kółek zainteresowań małego odkrywcy. Są to zajęcia, na 

których dzieci eksperymentują. W Szkole w Osiecznej już te zajęcia się odbywają, natomiast 

w Zespole w Świerczynie również będą się odbywały. Pomysł narodził się dwa lata temu                   

w Centrum Kopernik. Na spotkaniach opiekunów powstał pomysł na zasadzie techniki                     

w szkołach ponieważ sami Państwo doskonale wiecie, że swego czasu pracownie techniczne 

zostały zlikwidowane z pewnych przyczyn, które wtedy miały miejsce. Wszyscy się 

zachłysnęliśmy komputerami. Pracownie komputerowe powstały zazwyczaj w miejscach tych 

pracowni. Natomiast zaczyna brakować chęci majsterkowania wśród młodych ludzi. Oni 

majsterkują ale na smartfonach a jak przychodzi do tego żeby wbić gwóźdź i powiesić 

obrazek to jest problem. Rok temu padło takie stwierdzenie, że może Centrum Nauki 

Kopernik wsparłoby tą inicjatywę, żeby w szkołach coś zaczęło się dziać. Znam nauczycieli 

techniki i wiem, że robią co mogą, żeby w szkołach było majsterkowanie ale różnie to 

wygląda. Rok temu w Centrum Nauki Kopernik zaczęto odbierać informacje od niektórych 

nauczycieli techniki bo to wśród nich rozesłali ankiety z pytaniami, czego oni oczekują, co by 

to miało być, żeby te zajęcia wspomóc, itd. To wszystko przeanalizowano i stwierdzono, że 

może warto wyposażyć nauczycieli, którzy chcieliby majsterkować w, oni to nazywają 

makerspace, a ja mówię na to wózki konstruktorów. To jest wózek, który jest zamykany ze 

względów bezpieczeństwa, a po drugie, żeby połowa rzeczy nie zniknęła. Jest to taki 

wózeczek, z którym nauczyciel wjeżdża do klasy, rozkłada czyli są w nim wszystkie 

narzędzia do majsterkowania, jak wkrętarka, młotek, piła, miernik elektroniczny, itd. Potem 

zaczęto pytać, co ma być w tym wózku. Na bazie tego sporządzono listę. To jest wszystko na 

bazie prototypu. Tą listę też zweryfikowałem bo widzę, że pewne elementy powinny być 

dodane. Na slajdzie widzimy wersję Konstruktorzy Marzeń 2.0. Numeracja jest taka sama jak 
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przy programach komputerowych. Wersja 1.0 wyglądała w ten sposób, że firma Boeing 

zasponsorowała wyprodukowanie skrzynek-walizek, jak Państwo widzicie na slajdzie. W tej 

walizce znajdowały się narzędzia do przeprowadzania doświadczeń i do konstruowania 

pewnych elementów. Wszystko jest na bazie powietrza, oporu powietrza bo stworzyła to 

firma Boeing wiadomo, że im na tym zależało. Fajnie się to sprawdziło. Udało mi się jedną 

taką walizkę dostać. Tych walizek było 100 miało być 500 ale było 100. Obecnie 

przekazałem ją nauczycielowi fizyki. W tym miejscu, gdzie jest namalowany samolocik 

znajduje się książeczka z pakietem scenariuszy do przeprowadzania doświadczeń. Wersja 2.0 

polega na tym, żeby zbudować takie wózki. Dlaczego z tym przyszedłem na posiedzenie 

Komisji. 22 lutego, w czwartek byłem na posiedzeniu Komisji Oświaty w Lesznie                                  

i przedstawiłem tą ofertę. Centrum Nauki Kopernik wyprodukował cztery takie wózki. Jeden 

wózek ma trafić do Zespołu Szkół Technicznych czyli do Leszna, jeden do Niepołomic, jeden 

do Olsztyna i jeden do Rzeszowa. Do tych ośrodków, które mają podpisaną współpracę                       

z Centrum Nauki Kopernik. Natomiast my wewnętrznie w Zespole Szkół Technicznych 

wpadliśmy na pomysł rozszerzenia projektu na szkoły podstawowe. Zaproponowałem 

Radnym w Lesznie, żeby sfinansowali wykonanie dziesięciu wózków i przekazali je 

nauczycielom techniki. Padło stwierdzenie, co w zamian? Koszt wyprodukowania jednego 

wózka nie przekroczy 2.000 zł. Jest on w granicach 1.800 zł do 2.000 zł czyli Miasto Leszno 

musiałoby wydać niecałe 20.000 zł. Co w zamian? W zamian za to nauczyciele byliby 

przeszkoleni przez instruktorów Centrum Nauki Kopernik. Szkolenie odbyłoby się w Lesznie. 

Otrzymaliby oprócz wózka scenariusze lekcji dostosowane do podstawy programowej 

nauczania techniki. Obecnie przy nowej podstawie programowej technika ma być w klasie 

czwartej, piątej i szóstej czyli byłyby to scenariusze blokowe ale z zastosowaniem wózków 

czyli szkolenie, wózek i dodatkowo jeszcze w drugiej połowie marca ma być ogłoszony 

konkurs mini grantowy, który sponsoruje firma Boeing. To polega na tym, że jeżeli 

nauczyciel stwierdzi, że chciałby z grupą uczniów czy w ramach kółka stworzyć coś fajnego, 

skonstruować, np. rower z drewna, to występuje w tym mini grancie, wnioskuje o to, że do 

wykonania roweru potrzebuje kupić konkretne materiały oczywiście bazując na narzędziach, 

które są w tym wózku. Mini granty są o tyle fajne, sam kilka razy skorzystałem z mini 

grantów, to jest bardzo uproszczona procedura, jeśli chodzi o ubieganie się o mini granty. Jest 

to w zasadzie formularz wypełniony on-line, w którym podaje się, co się chce zrobić, plan 

działania, ile potrzeba środków, itd. Centrum zatwierdza wniosek. Dlaczego tak mocno to 

podkreślam, ponieważ jak wcześniej powiedziałem na całą Polskę będą tylko cztery wózki 

czyli Leszno i jeżeli byśmy my jako Gmina Osieczna weszli w ten projekt, to nauczyciele 

mieliby szansę na skorzystanie z większej puli pieniędzy, wtedy można wnioskować do 4.000 

zł. Ponadto jest Olsztyn i Rzeszów. Przez Olsztyn rozumiemy tylko jedną placówkę, bo tam 

nikt jeszcze nie wpadł na rozszerzenie projektu. Myślę, że można by było pozyskać 

dodatkowe pieniądze. Tutaj jest napisane, że ogłoszenie zwycięzców konkursu oraz 

przekazanie środków będzie na początku kwietnia. Następnie nadsyłanie raportów                             

z przebiegu prac konkursowych. Po realizacji pięć najlepszych klubów zostanie zaproszonych 

na konferencję i będą mogli zaprezentować swoje prace na forum innych klubów, szkół. Na 

slajdzie są wymienione Rzeszów, Olsztyn, Leszno i Niepołomice. Warszawa jest pominięta 

bo jest siedzibą Centrum Nauki Kopernik więc w zasadzie można mówić o czterech 

ośrodkach. Będą szkolenia dla nauczycieli w zakresie obsługi wózka i z zasad 

bezpieczeństwa. W szkołach obowiązują pewne zasady, chociażby jedna taka, że uczeń do 

określonego wieku, co jest zapisane w instrukcji, nie może korzystać na przykład z narzędzi 

wirujących, np. z wiertarki. Z takiego narzędzia nie może korzystać uczeń do 14 roku życia. 

Wkrótce będą w szkołach siódme i ósme klasy więc myślę, że to jesteśmy do zrealizowania. 

Nauczyciele będą przeszkoleni ze względu na bhp, jak używać tych narzędzi, żeby dzieci nie 

zrobiły sobie krzywdy. Będą przeszkoleni z tego, co można na bazie wózka zrobić, dostaną 
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scenariusze no i mogą skorzystać z mini grantów. U nas w Gminie są trzy szkoły podstawowe 

więc koszt maksymalny byłby 6.000 zł, bo jak powiedziałem koszt jednego wózka to około 

2.000 zł. Pokażę jak wygląda prototyp takiego wózka. Na slajdzie są widoczne narzędzia, 

które są na wyposażeniu wózka. To co widzimy na slajdzie to jest prototyp, wózek będzie 

zamknięty. Jeszcze raz podkreślę, że to jest faza prototypowa. Nauczyciel wjeżdża wózkiem 

do sali, bierze sprzęty. W ramach mini grantów będzie mógł wózek doposażyć. Ktoś mógłby 

powiedzieć, co tu kosztuje dwa tysiące złotych. Praktycznie to wyposażenie wózka stanowi 

ten koszt. Samo drewno nie ale to wyposażenie. Ma w tym być wiertarka i pakiet startowy,                            

a co w nim pokażę w dalszej kolejności. Na wyposażeniu jest między innymi śrubokręt, 

kombinerki. Tych narzędzi jest po kilka sztuk, to nie jest po jednej sztuce. Zestaw startowy                

a w nim znajdziecie Państwo między innymi stację lotniczą a w niej mikrokontroler do nauki 

programowania. Pakiet startowy zawiera różne dodatkowe elementy cyfrowe. Dlatego z tym 

projektem przychodzę do Państwa, że prosiłbym Szanownych Radnych o przychylenie się do 

tego, żeby udało się znaleźć pieniądze po to aby dać szansę nauczycielom techniki. Nie wiem 

ilu ich jest ale myślę, że po dwóch w każdej ze szkół a po jednym jest na pewno, żeby już 

mogli zacząć działania w tym kierunku. Jestem w fazie zbierania i zakupu wózków ponieważ 

Miasto Leszno przekazało mi pieniądze. Do Państwa zwracam się z prośbą, żeby ewentualnie 

podjąć ten temat. Ad vocem do Pana Lewickiego. To nie jest kampania wyborcza a zwykły 

zbieg okoliczności, że w tym czasie mówię o tym projekcie. Jeśli są pytania to proszę, jestem 

do dyspozycji.            

Prezentacja projektu stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Radny Rady Miejskiej Pan Jarosław Glapiak: 

Te wózki produkuje Centrum Nauki Kopernik? 

Radny Rady Miejskiej Pan Dariusz Bojek: 

Nie. Zespół Szkół Technicznych. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Na wzór prototypu? 

Radny Rady Miejskiej Pan Dariusz Bojek: 

Tak. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Prototyp już jest zbudowany.  

 

Radna Rady Miejskiej Pani Renata Helińska opuściła salę obrad. 

 

Radny Rady Miejskiej Pan Dariusz Bojek: 

Moglibyśmy zrobić w ten sposób i nie wykluczam również takiej wersji, że jeśli nasza Gmina 

chciałaby przystąpić do tego projektu, to mogę przekazać komplet materiałów dotyczący tego, 

jak to wykonać, z jakich materiałów, co ma wchodzić w skład, itd. Wtedy Gmina sama zajmie 

się zakupem potrzebnych rzeczy bo pieniądze nie muszą koniecznie być przelane do mojej 

Szkoły czy przez stowarzyszenie. Równie dobrze Gmina mogłaby się zająć zakupem, może 

byłoby to wygodniejsze dla nas, bo nie musiałbym chodzić po hurtowniach i robić zakupów. 

Aktualnie zbieram zapytania ofertowe na 10 szt wózków. Centrum Nauki Kopernik wycenił 

koszt jednego wózka na około 2.000 zł. Widzę po ofertach, które dostaję, że to będzie 

kosztowało przynajmniej o 100, 150 a nawet 200 zł mniej, jeden komplet. Prezentowałem ten 

projekt nauczycielom techniki w Lesznie, bardzo fajnie to przyjęli i się ucieszyli, że 

otrzymają takie wózki. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Ten program jest dopiero wdrażany, nigdzie jeszcze nie funkcjonuje? 
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Radny Rady Miejskiej Pan Dariusz Bojek: 

To jest pilotażowa wersja. Zapomniałem dodać, że pod koniec czerwca, raczej to będzie na 

początku lipca nauczyciele, którzy wejdą w ten projekt zostaną poproszeni przez Centrum 

Nauki Kopernik o wypełnienie ankiety zawierającej m.in. takie pytania. Co się w tym wózku 

sprawdziło, co stwierdziliście, że trzeba dodać, bo się przyda na lekcjach, itd. Następna 

wersja Konstruktorzy Marzeń wersja 3.0 będzie uzupełniona o kolejne narzędzia lub zostanie 

zwiększona czy zmniejszona ich liczba. Jak to będzie wyglądało, nie umiem powiedzieć. 

Mogę tylko zdradzić, że Ministerstwo Edukacji Narodowej zainteresowało się tym projektem 

ale jest to faza pilotażowa i myślę, że dobrze by było jakbyśmy przystąpili do tego projektu 

ponieważ bylibyśmy pionierami.   

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Jaraczewski: 

Ogólnie na rynku jest brak fachowców a to jest ich przyszłość.  

Radny Rady Miejskiej Pan Dariusz Bojek: 

Geneza tego projektu była taka, żeby skierować te wózki do opiekunów Klubów Młodego 

Odkrywcy, które działają w naszym rejonie ale my jako ZST zaproponowaliśmy, żeby to 

rozszerzyć o nauczycieli techniki bo nie w każdej szkole taki klub istnieje a nauczanie 

techniki jest w każdej szkole podstawowej. W programie czwartej klasy z techniki znaczna 

część programu polega na zdobyciu karty rowerowej ale później zaczynają się takie tematy 

jak na przykład badanie własności gatunków drewna, itd. Podstawa programowa jest tak 

napisana ogólnie, że można podpiąć dużo fajnych rzeczy.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

W związku z Pana wystąpieniem i propozycją chciałbym powiedzieć kilka zdań. Można 

odebrać, że był to element kampanii ale proszę się nie obrażać. W związku z tym czas jaki 

mamy, to wystąpienie może być tak odebrane. Pomysł fajny, oceniam go teraz merytorycznie. 

W dalszym ciągu wypowiedzi powiem kilka zdań w związku z tym co usłyszałem, co 

zobaczyłem. Pomysł fajny myślę, że jak najbardziej godny polecenia i poparcia. Z drugiej 

strony na podstawie mojego doświadczenia nauczycielskiego to właściwie nihil novi, to nic 

nowego. Takie działania były od zawsze, wprawdzie wtedy to się nazywało wózkami 

mobilnymi albo zestawami składającymi się ze skrzynki i innych materiałów. W przypadku 

przedmiotów przyrodniczych, których uczyłem to najczęściej były zestawy w ramach działów 

fizyki czy chemii. Zapraszam i zachęcam do obejrzenia, jakby ktoś miał wątpliwości, mam 

nadzieję, że pokłosie tamtych czasów jeszcze jest w pracowni fizyko-chemicznej w Szkole                

w Kąkolewie. Było mnóstwo tego typu pomocy pomagającej młodzieży obserwować 

doświadczenia, sami mogli robić pewne fragmenty doświadczeń, etc. Co nie zmienia faktu, że 

ten czas, kiedy zwłaszcza na technice, nie wiem dlaczego przemodelowano stronę praktyczną 

na teoretyczne spojrzenie na to zagadnienie i przytoczony przez Pana Radnego przykład 

młodego człowieka, który ma problem z młotkiem i gwoździem, jest jak najbardziej słuszny 

bo to obserwujemy. Co do zajęć. Klub Młodego Odkrywcy czy jeszcze inna nazwa 

funkcjonująca w obiegu. W moich czasach, zawsze z sentymentem mówimy o tych czasach, 

które za nami, to było koło fizyczno-chemiczne. My takie najróżniejsze, najfajniejsze rzeczy 

robiliśmy na zajęciach koła fizyczno-chemicznego. Jednym dzieciom, młodzieży zajęcia 

podobały się bardziej drugim mniej albo wcale. Kwota o której Pan Radny powiedział jest do 

przyjęcia. Myślę, że nie ma się co wyrzekać, że może zrobić to ktoś inny a nie Zespół Szkół 

Technicznych. Wykonajcie te wózki, macie warsztaty, jest przygotowana kadra, młodzi 

ludzie, uczniowie którzy wykonując te działania nabywają również umiejętności. Co do 

kwoty. 6.000 zł bo tak pomyślałem, że każda Szkoła po jednym wózku. Nasze Szkoły mają 

dobre budżety, które zresztą Państwo Radni uchwalili, że bez problemu wygospodarują po 

2.000 zł na zakup makerspace’ów. Jeżeli jest koniecznym, że podmiotem, który wpłaca musi 

czy powinna być Gmina, Samorząd, to tak będzie ale jeżeli to może być szkoła, która 

podejmuje współpracę z Pana Szkołą to jestem za tym rozwiązaniem. Czyli wpłaca 
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zamawiający a wykonawca wykonuje, w tym przypadku z mojej strony jest pełne poparcie 

tego pomysłu i rozwiązania. Pytanie, w jaki sposób to działanie przeprowadzić technicznie. 

Czy Pan Radny będzie rozmawiał z Paniami Dyrektor i przekona je do tego pomysłu 

opierając się na tym, jeśli Pan zechce, co powiedziałem. Nieważna jest droga dotarcia do 

fajnego celu ważne, żeby ten efekt osiągnąć. Bez względu na to, jak to się będzie nazywać 

wózek, zestaw, klub, koło wszystko, co pomoże młodym ludziom w rozpoczęciu tej 

przygody, nie tylko ze smart fonem ale i z praktyką czyli prozą życia, która też ich dotknie, 

jest warte i godne polecenia. Fajna rzecz, jestem na tak. A propos kampanii wyborczej. 

Dzisiaj i w tych czasach, co byśmy nie powiedzieli albo nie zrobili to ktoś, kto nie jest nam do 

końca życzliwy powie „kiełbasa wyborcza”.             

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

W moim odczuciu nie widzę w tym działaniu „kiełbasy wyborczej”. 

Radny Rady Miejskiej Pan Dariusz Bojek: 

Stricte techniczna sprawa. Pozwolę sobie przesłać do Pana Burmistrza i do Dyrekcji Szkół 

pakiet z prezentacją plus pismo przewodnie. Nie ukrywam, że fajnie by było, jeśliby udało się 

nauczycieli techniki, bez względu na to, czy oni weszliby czy nie w ten projekt, mówię                      

o szkołach, żeby byli na pierwszym szkoleniu. Szkolenie jest bezpłatne. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Kiedy jest to szkolenie? 

Radny Rady Miejskiej Pan Dariusz Bojek: 

Pierwsze szkolenie będzie 9 marca, następne dwa tygodnie później.  

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Nikogo nie będziemy przymuszać do tego pomysłu ale uważam, że warto i trzeba go 

zaproponować.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Możemy powiedzieć, że członków Komisji również ten pomysł cieszy, że młodzież nie 

będzie umiała tylko przesuwać palców na smart fonie czy myszki od komputera ale również 

będzie umiała chwycić młotek i wiedzieć co to jest śrubokręt, klucz francuski, itd. 

Radny Rady Miejskiej Pan Dariusz Bojek: 

My w pierwszej klasie technikum elektrycznego spotykamy się z sytuacjami, że młodzi ludzie 

po raz pierwszy trzymają w ręce wkrętarkę.  

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Zbigniew Demski: 

Młodzi ludzie tak się tłumaczą. Otworzę sobie internet i na you tube wszystko jest. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Mają rację tylko, że oprócz tego, że zobaczą jak to trzeba zrobić, to jeszcze trzeba umieć 

operować sprzętem, narzędziem i znać jego zasady działania. 

Radny Rady Miejskiej Pan Robert Jaraczewski: 

Jeśli nic w tym kierunku się nie będzie działo, to naprawdę staniemy przed problemem, że 

będzie coś do zrobienia a nie będzie komu tego wykonać.  

Radny Rady Miejskiej Pan Dariusz Bojek: 

W naszej Szkole jest leszczyńska komórka doradztwa zawodowego czyli jakby centrala                      

w Centrum Kształcenia Praktycznego, w tzw. CKP-ie. Uczniowie w ramach godzin 

doradztwa zawodowego w siódmej i ósmej klasie przychodzą całymi klasami i mają zajęcia, 

na których teoretycznie pozyskują wiedzę, jaki wybrać zawód, wypełniają testy, dowiadują 

się o predyspozycjach zawodowych, itd., następnie korzystają z warsztatów. To są różne 

warsztaty, np. z krawiectwa, mechatroniki, itd. Jestem pozytywnie nastawiony do tych działań 

bo uczniowie mimo tego, że nie wiedzą albo nie umieją tego robić angażują się. Przyjeżdżają 

szkoły z zewnątrz wiem, że szkoły z naszej Gminy też się wybierają na takie zajęcia, już mają 

umówione terminy, codziennie kogoś mamy. Spotkałem się z takim przypadkiem. 

Rozmawiam ze znajomymi i pytam do jakiej szkoły wybiera się ich syn. Do technikum 
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informatycznego bo się zna na komputerach. Na informatykę pójdzie. Jak rozmawiam z tym 

młodym człowiekiem, to on na temat komputerów za dużo nie wie albo nie wie nic. Wie co 

trzeba zrobić w grze komputerowej. Jeśli taka osoba trafi do technikum informatycznego, to 

ja jej współczuję w drugiej klasie. Jeżeli z matematyki ma słabe wyniki a w drugiej klasie 

technikum wchodzi programowanie, to nie da rady. 

Burmistrz Miasta i Gminy Pan Stanisław Glapiak: 

Informatyka, programowanie to są trudne dyscypliny. 

Radny Rady Miejskiej Pan Dariusz Bojek: 

Jako Szkoła otwieramy kierunek technik automatyk.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Młodzi ludzie są tak ukształtowani, jaki im stworzyliśmy świat. Cieszę się, że propozycja 

znalazła przychylność bo młodzi ludzie będą mieli okazję zapoznać się z praktyczną stroną 

niektórych zawodów i może połkną tzw. bakcyla i uda się z nich wyłonić dobrych 

fachowców. Często jest tak jak mówi Pan Radny, że nie mają pojęcia o prostych 

czynnościach. 

Radny Rady Miejskiej Pan Dariusz Bojek: 

Firmy przyjeżdżają do naszej Szkoły i chcą zatrudniać uczniów z trzecich i czwartych klas 

ponieważ brakuje pracowników.    

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę. Dziękuję. Zamykam punkt 5. 

Przechodzimy do punktu 6 porządku obrad. 

Ad. 6. Przyjęcie protokołu posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Rady 

Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Protokół został wyłożony do wglądu Komisji. Czy są uwagi do protokołu? Nie widzę. 

Dziękuję. Kto z członków Komisji jest za przyjęciem protokołu ostatniego posiedzenia 

Komisji, proszę podnieść rękę – 8 głosów. Kto się wstrzymał od głosu? – 0 głosów. Kto jest 

przeciw? – 0 głosów. Dziękuję. Stwierdzam, że protokół posiedzenia Komisji został przyjęty 

jednomyślnie. Zamykam punkt 6. Ostatni punkt dotyczy zakończenia obrad. 

Ad. 7. Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia Pani Zofia Biała: 

Dziękuję Państwu za udział w posiedzeniu. Porządek obrad został wyczerpany, zamykam 

posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury i Zdrowia. Dziękuję. 

 

    

 

  Protokołowała       Przewodnicząca Komisji: 

  

Małgorzata Nowak                    Zofia Biała 


